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AKADEMICKÝ SENÁT 

FAKULTY HUMANITNÍCH STUDIÍ 

___________________________________________________________________________ 

 

Zápis č. 9/2019 (157) 

z řádného zasedání Akademického senátu Fakulty humanitních studií  

konaného dne 16. 10. 2019 

 

Přítomni: Mgr. Lenka Drábková, Ph.D.; Mgr. et Mgr. Viktor Pacholík, Ph.D.; PhDr. Helena 

Skarupská, Ph.D.; Mgr. Roman Trušník, Ph.D. (příchod v 13:45); doc. PaedDr. Adriana 

Wiegerová, PhD. Mgr. Beáta Deutscherová, MBA; Adéla Langerová;  

Stálí účastníci zasedání: Ing. Adam Cejpek; Mgr. Ilona Kočvarová, Ph.D.; Mgr. Libor Marek, 

Ph.D.; PhDr. Hana Navrátilová, Ph.D.; PhDr. Mgr. Petr Snopek, PhD.; Mgr. Renata Šilhánová, 

Ph.D.  

Omluveni: Mgr. Karla Hrbáčková, Ph.D.; Jan Klokočka; Bc. Anita Machová  

 

Předběžný program: 

1. Kontrola zápisu z řádného zasedání č. 8/2019 (156). 

2. Stav plnění usnesení AS FHS. 

3. Projednání programu zasedání. 

4. Informace od vedení fakulty (informace děkana, tajemníka a proděkanů). 

5. Projednání dokumentu Průběžná zpráva o hospodaření FHS za období leden – srpen 

2019. 

6. Projednání směrnic k veřejně vyhlášenému přijímacímu řízení pro AR 2020/2021. 

7. Projednání směrnice Rada studijních programů. 

8. Zprávy z AS UTB. 

9. Různé. 

 

Zasedání zahájila a řídila předsedkyně AS FHS dr. Helena Skarupská.  

Konstatovala účast 6 členů AS FHS. Senát byl usnášeníschopný. 

 

Ad 1. Kontrola zápisu z řádného zasedání č. 8/2019 (156). 

Zápis z řádného zasedání č. 8/2019 (156) byl zaslán členům AS FHS a stálým účastníkům 

k připomínkování, po zapracování připomínek byl zápis zveřejněn na internetové stránce FHS. 

Vzhledem k tomu, že k zápisu nebyly na zasedání další připomínky členů AS FHS, navrhla 

předsedkyně AS FHS usnesení. 

 

K hlasování přítomno 6 členů AS FHS. 

Návrh usnesení AS FHS č. 157/01 
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AS FHS schválil zápis z řádného zasedání č. 8/2019 (156) ve znění zveřejněném ve veřejné 

části internetových stránek FHS UTB ve Zlíně. 

 

Hlasování 

Pro: 5 

Proti: 0 

Zdržel se: 1 

 

Usnesení AS FHS č. 157/01 

AS FHS schválil zápis z řádného zasedání č. 8/2019 (156) ve znění zveřejněném ve veřejné 

části internetových stránek FHS UTB ve Zlíně. 

 

Ad 2. Stav plnění usnesení AS FHS. 

Na zasedání č. 8/2019 (156) nebyla přijata usnesení vyžadující kontrolu plnění. 

 

Ad 3. Projednání programu zasedání. 

Pozvánku na řádné zasedání AS FHS obdrželi členové AS FHS a stálí účastníci zasedání 

elektronicky dne 8. 10. 2019.  

Protože nikdo z účastníků zasedání nepožadoval doplnění předběžného programu, navrhla 

předsedkyně usnesení AS FHS č. 157/02. 

 

K hlasování přítomno 6 členů AS FHS. 

Návrh usnesení AS FHS č. 157/02 

AS FHS schválil program zasedání č. 9/2019 (157) : 

1. Kontrola zápisu z řádného zasedání č. 8/2019 (156). 

2. Stav plnění usnesení AS FHS. 

3. Projednání programu zasedání. 

4. Informace od vedení fakulty (informace děkana, tajemníka a proděkanů). 

5. Projednání dokumentu Průběžná zpráva o hospodaření FHS za období leden – srpen 

2019. 

6. Projednání směrnic k veřejně vyhlášenému přijímacímu řízení pro AR 2020/2021. 

7. Projednání směrnice Rada studijních programů. 

8. Zprávy z AS UTB. 

9. Různé. 

 

Hlasování 

Pro: 6 

Proti: 0 

Zdržel se: 0 

 

Usnesení AS FHS č. 157/02 

AS FHS schválil program zasedání č. 9/2019 (157) : 

1. Kontrola zápisu z řádného zasedání č. 8/2019 (156). 

2. Stav plnění usnesení AS FHS. 
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3. Projednání programu zasedání. 

4. Informace od vedení fakulty (informace děkana, tajemníka a proděkanů). 

5. Projednání dokumentu Průběžná zpráva o hospodaření FHS za období leden – srpen 

2019. 

6. Projednání směrnic k veřejně vyhlášenému přijímacímu řízení pro AR 2020/2021. 

7. Projednání směrnice Rada studijních programů. 

8. Zprávy z AS UTB. 

9. Různé. 

 

Ad 4. Informace od vedení fakulty (informace děkana, tajemníka a proděkanů). 

Děkan dr. Marek 

Informace z KD (viz zápis z KD FHS - struktura - kolegium děkana). 

Legislativa: 

Projednává se aktualizace směrnice Rada studijních programů, směrnic k veřejně vyhlášenému 

přijímacímu řízení pro AR 2020/2021, směrnice Zásady studentské grantové soutěže na FHS 

UTB ve Zlíně. 

Připravuje se směrnice k RVO. Jednotlivé ústavy mají za úkol vyspecifikovat konkrétní směry 

projektů. 

Je potřeba aktualizovat směrnici ke Studenstké vědecké a odborné činnosti, ke Studentské 

vědecké síle, směrnice Hodnocení pedagogických a tvůrčích aktivit. 

Dále je potřeba aktualizovat směrnice Odborné praxe studentů a směrnice Celoživotní 

vzdělávání na FHS. 

Pedagogická činnost: 

FHS obdržela od NAÚ vyjádření o zastavení řízení ve věci Žádosti o udělení akreditace 

studijnímu programu Zdravotně sociální péče, na naši žádost. 

V rámci ověřování kvality institucionálního prostředí UTB probíhá kontrola vybraných 

studijních programů FHS – Bc. Zdravotně sociální pracovník, Mgr. Sociální pedagogika. 

Proběhly technické úpravy informačního systému v sekci podkladů pro zadávání kvalifikačních 

prací. 

14. 10. 2019 byl spuštěn provoz nové spisové služby e-spis. 

Tvůrčí činnost: 

Ústavu školní pedagogiky se podařilo získat k řešení projekt OP VVV pod názvem Fakultní 

učitel jako faciliátor kvalitní přípravy budoucích učitelů mateřských škol a 1. stupně ZŠ. 

Hlavním řešitelem je dr. Pacholík. Děkan poděkoval za vynikající přípravu projektu. 

Brzy bude vypsána Studentská vědecká a odborná činnost a jmenováni koordinátoři za 

jednotlivé oblasti, později i komise, které budou posuzovat práce studentů. 

Vnější vztahy: 

15. 10. 2019 zavítal na FHS známý a oblíbený americký spisovatel Robert Fulghum. 

16. 10. 2019 probíhá Světový den záchrany života. 

 

Dr. Drábková poznamenala, že studentům ÚMJL nefungují v Portále IS/STAG úpravy 

v zadávání podkladů kvalifikačních prací. Dr. Trušník sdělil, že již dva dny řešil 

problém přímo s Ing. Bambuchem, když se v pondělí na semináři celé skupině studentů AMP 

zhroutil Portál IS/STAG a neumožňoval podklady editovat. Dr. Navrátilová vypracovává 

https://fhs.utb.cz/o-fakulte/zakladni-informace/struktura/ostatni-organy-fakulty/kolegium-dekana/zapisy-z-kd/2019-2/
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podrobný postup k zadávání podkladů kvalifikačních prací, který bude rozeslán v nejbližších 

dnech. 

 

Dr. Pacholík poděkoval za pomoc a podporu celého týmu, který pracoval na přípravách výše 

zmíněného projektu. 

 

Tajemník Ing. Cejpek 

Jsou v procesu veřejné zakázky na pořízení výpočetní techniky s využitím finančních 

prostředků do konce roku 2019. 

Dochází k průběžné kontrole jednotlivých projektů, čerpání jak provozních tak mzdových 

nákladů. 

Na univerzitní úrovni probíhá kontrola spokojenosti s úklidovou firmou OLMAN. 

 

Doc. Wiegerová a část členů AS FHS se vyjádřili, že jsou velmi spokojení s úklidem na U18. 

 

Proděkanka dr. Navrátilová 

Fakulty předkládají aktualizaci plánu projednávání akreditačních spisů s výhledem na rok 2020. 

Po projednání návrhu na úpravu směrnice rektora na RVH UTB ze dne 7. 10. 2019 Pravidla pro 

zadávání a zpracování bakalářských, diplomových a rigorózních prací, jejich uložení, 

zpřístupnění a kontrola původnosti se jednotlivé fakulty dále vyjadřují k poslední verzi, která 

již zahrnuje také část o postupu při podezření na nepůvodnost závěrečných prací studentů UTB. 

K danému dokumentu se uskuteční také schůzka s p. prorektorem Beníčkem. 

Zasíláme připomínky rovněž k další úpravě směrnice rektora Standardy studijních programů. 

Do hodnocení kvality výuky ze strany studentů budou nově zahrnuty položky v dotazníkovém 

šetření, týkající se hodnocení zkoušení pedagogy. Z pedagogického hlediska jde však o návrh, 

který nenabízí možnost navrhnout otázky zajišťující dostatečnou míru objektivity. 

FHS byla zapojena do nové formy schvalování témat VŠKP prostřednictvím systému IS/STAG. 

Proběhlo školení klíčových pracovníků. Přetrvávají obtíže na straně studentů i vyučujících, je 

třeba připravit podrobný návod. Byly zaslány také návrhy na změny pro vývojáře IS/STAG na 

ZČU v Plzni. Připravuje se nová směrnice rektora Systém zadávání a vyplňování karet 

programů, oborů, specializací, učitelů předmětů a předmětů v IS/STAG. Byly zaslány 

připomínky k nově nastaveným povinnostem garantů v systému IS/STAG, z důvodu nadměrné 

administrativní zátěže na garanty, která by tímto vznikla. 

 

Doc. Wiegerová vznesla dotaz k rektorátní směrnici o uznávání předmětů. Směrnice obsahuje 

chybné položky, zda se tedy řeší chyba v tisku. Dr. Navrátilová odpověděla, že zatím ne, ale 

o chybách ví. 

 

Vyjádření děkana dr. Marka k finanční spoluúčasti na projektu Fakultní učitel jako facilitátor 

kvalitní přípravy budoucích učitelů mateřských škol a 1. stupně ZŠ. 

Rozpočet je 10,5 mil. Kč, spoluúčast je 5 % - 525 877 Kč. 

Doc. Wiegerová požádala o doplnění, co všechno projekt fakultě přináší. 

Dr. Pacholík informoval, že ta částka je na celou dobu řešení projektu, tzn. na 3 roky. Bude se 

realizovat vzdělávání studentů učitelství, kurzy pro pedagogy, kteří připravují budoucí učitele, 



Zápis ze dne 16. 10. 2019  Stránka 5 z 9 
 

dále jsou vyčleněny finanční prostředky na podporu praxí pro fakultní učitele. Jsou tam 

i finanční prostředky na zahraniční pobyty i na mobility, kde jsou 3 destinace (Slovensko, 

Polsko, Finsko) určené pro studenty, vysokoškolské pedagogy a učitele z praxe. 

Doc. Wiegerová zdůraznila, že díky tomuto projektu šetří ÚŠP finanční prostředky fakultě, 

protože z jeho rozpočtu platí své fakultní učitele na praxi. 

Ing. Cejpek – vysvětlení ke spoluúčasti: 

V současné chvíli je spoluúčast na projektech standardní věc a pohybuje v rozmezí 5 % až 20 

%. Vždy záleží na konkrétní výzvě daného projektu. Dá se předpokládat, že v dalším 

programovacím období bude standardem spoluúčast ve výši 20 % až 30 %. U spoluúčasti je 

také důležité z jakých zdrojů je spoluúčast plánovaná tj. z veřejných či neveřejných zdrojů. 

Zdroj spoluúčasti je definován znovu individuálně dle konkrétní výzvy. V současné chvíli 

všechny běžící projekty mají spoluúčast z veřejných zdrojů. Projekty, které by vyžadovaly 

spoluúčast z neveřejných zdrojů, nebyly přijaty. 

 

Proděkanka dr. Šilhánová 

Internacionalizace: 

V rámci celouniverzitní propagace výjezdů studentů a dodatečného výběrového řízení na 

studijní pobyty proběhla dne 9. 10. 2019 na FHS velmi úspěšná akce Erasmus+ Night, která 

bude doplněna dalšími dvěma akcemi, při nichž budou studenti prezentovat své zážitky ze 

zahraničních univerzit, a to ve dnech 15. 10. a 24. 10. 2019. 

FHS má k dispozici volná místa na učitelské mobility, ředitelé a akademičtí pracovníci budou 

na tato volná místa upozorněni prostřednictvím e-mailu. 

Propagace: 

Veletrhy Gaudeamus, především Brno od 22. 10. – 25. 10. 2019 

Propagace na SŠ – plánované výjezdy studentů 

Aktuální propagace (tvorba letáků, podpora) 

- jazykové kurzy 

- 17. - 18. 10. 2019 - 3. setkání andragogů  

- 25. – 27. 11. 2019 - Dobročinný bazar 

V nejbližší době proběhne focení univerzitní mateřské školy Qočna – pro účely projektu TA 

ČR a pro propagační účely. 

 

Proděkanka dr. Kočvarová 

Dr. Kočvarová informovala o konferenci k Metodice 17+, které se zúčastnila dne 15. 10. 2019 

v Praze. Z konference vyplynulo, že Metodika 17+ se dostává do stadia 100% implementace 

a v současné době se řeší technické detaily, základní filosofie se nemění. V oblasti vědy, 

výzkumu a inovací obecně stoupá tlak na kvalitu, mluví se spíše o excelenci. Vzhledem k silné 

heterogenitě oborů naší fakulty jsme ve složité situaci, nicméně dosažené publikační výstupy 

na úrovni Q1 a Q2 ukazují, že snahy o dosažení této úrovně jsou realistické. 

Dále informovala o plánovaném workshopu (předpokládaný termín – leden 2020) v rámci 

projektu OP VVV na téma využití dat z  mezinárodních výzkumů, což se (minimálně 

v pedagogice) jeví jako strategické. 
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Proděkan dr. Snopek 

Dochází k revizi smluv o výkonu odborných praxí. 

25. - 27. 11. 2019 proběhne Dobročinný bazar. 

V listopadu proběhne další ročník akce Darujte krev s FHS. 

 

Ad 5. Projednání dokumentu Průběžná zpráva o hospodaření FHS za období leden – 

srpen 2019. 

Děkan FHS v souladu s čl. 29 odst. 4 Statutu FHS předložil dne 1. 10. 2019 AS FHS Průběžnou 

zprávu o hospodaření FHS za období leden – srpen 2019. Zpráva byla členům AS FHS téhož 

dne rozeslána a dne 3. 10. byla ještě doručena členům příloha k této zprávě, obsahující účetní 

svodku ze SAPu. Dokument představil děkan FHS a tajemník FHS. Dokument byl přikázán EK 

a předsedkyně AS FHS požádala předsedu EK dr. Trušníka o svolání komise. Komise bude 

svolána na 23. 10. 2019 v 13:00 a předseda prosí o zaslání připomínek do 21. 10. 2019 do 16:00. 

 

Ad 6. Projednání směrnic k veřejně vyhlášenému přijímacímu řízení pro AR 2020/2021. 

Děkan FHS v souladu s čl. 5 odst. 2 Statutu FHS předložil dne 9. 10. 2019 AS FHS směrnice 

k veřejně vyhlášenému přijímacímu řízení pro akademický rok 2020/2021: 

 Směrnice k přijímacímu řízení zahájenému na žádost uchazeče pro studijní programy 

realizované na Fakultě humanitních studií UTB ve Zlíně v akademickém roce 

2020/2021. 

 Směrnice k veřejně vyhlášenému přijímacímu řízení pro akademický rok 2020/2021 pro 

bakalářský studijní program Filologie, obory: 

· Anglický jazyk pro manažerskou praxi – forma studia prezenční, 

· Německý jazyk pro manažerskou praxi – forma studia prezenční. 

 Směrnice k veřejně vyhlášenému přijímacímu řízení pro akademický rok 2020/2021 pro 

bakalářské studijní programy: 

· Sociální pedagogika – forma studia prezenční a kombinovaná, 

· Učitelství pro mateřské školy – forma studia prezenční a kombinovaná. 

 Směrnice k veřejně vyhlášenému přijímacímu řízení pro akademický rok 2020/2021 pro 

bakalářské studijní programy: 

· Všeobecné ošetřovatelství – forma studia prezenční a kombinovaná, 

· Porodní asistence – forma studia prezenční. 

 Směrnice k veřejně vyhlášenému přijímacímu řízení pro akademický rok 2020/2021 pro 

magisterské studijní programy (navazující na bakalářský studijní program): 

· Sociální pedagogika – forma studia prezenční a kombinovaná, 

· Specializace v pedagogice, studijní obor Pedagogika předškolního věku – forma 

studia prezenční a kombinovaná. 

 

Dokumenty představil děkan FHS. Dokumenty byly přikázány LK a předsedkyně AS FHS 

požádala předsedu LK dr. Pacholíka o svolání komise. Komise bude svolána na 23. 10. 2019 

v 14:00 a předseda prosí o zaslání připomínek do 21. 10. 2019 do 16:00. 

 

Ad 7. Projednání směrnice Rada studijních programů. 

Děkan FHS v souladu s čl. 5 odst. 2 Statutu FHS předložil dne 9. 10. 2019 AS FHS směrnici 

Rada studijních programů. Dokument představil děkan FHS. Dokument byl přikázán LK 
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a předsedkyně AS FHS požádala předsedu LK dr. Pacholíka o svolání komise. Komise bude 

svolána na 23. 10. 2019 v 14:00 a předseda prosí o zaslání připomínek do 21. 10. 2019 do 16:00. 

 

Ad 8. Zprávy z AS UTB 

Dne 24. 9. 2019 se konalo 240. zasedání AS UTB, jehož členové se souhlasně vyjádřili 

k záměru rektora jmenovat dr. Blahovou prorektorkou pro internacionalizaci k 1. 11. 2019, dále 

k směrnici rektora Vymezení pedagogické činnosti vědeckých pracovníků a k žádosti 

o doktorské studijní programy realizované na UTB – Biomateriály a biokompozity 

a Nanotechnologie a pokročilé materiály v českém i anglickém jazyce. 

Dne 15. 10. 2019 proběhlo 241. zasedání AS UTB. AS UTB schválil I. změnu Stipendijního 

řádu UTB, Dodatek zprávy o vnitřním hodnocení kvality vzdělávání, tvůrčí a s nimi 

souvisejících činností UTB, Plán realizace Strategického záměru vzdělávací a tvůrčí činnosti 

UTB ve Zlíně pro rok 2020, Změnu Pravidel rozpočtu UTB pro rok 2019, Smlouvu o smlouvě 

budoucí o zřízení služebnosti.  

V rámci jednání byly předneseny zprávy z České konference rektorů, konané dne 4. 10. 2019, 

přičemž ČKR upozornila na závažnou situaci v NAÚ – od 1. 5. 2019 není předseda, 

nedodržování lhůt.  

MŠMT pořádá kulatý stůl k budoucnosti Boloňského programu dne 18. října 2019. Za UTB se 

zúčastní prorektor Beníček. 

Fakulty byly vyzvány, aby navrhly členy Hodnotícího panelu GA ČR - v prvním kole nebyl 

zájem, otevírá se kolo druhé.  

Fakultou s nejvyšším počtem zapsaných studentů do 1. ročníku bakalářského studia na UTB je 

FT. Všechny evaluace na UTB budou hodnoceny mezinárodními komisemi. Šetření v rámci 

evaluace UTB ze strany zaměstnanců se zúčastnilo 600 respondentů. 

Bata Center v Ho Chi Minh City je navrženo na cenu Domu zahraniční spolupráce. 

EK AS si zvolila předsedu doc. Nováka z FaME. 

 

Ad 9. Různé 

Senátorka Langerová požádala jménem externích vyučujících ÚŠP o místnost jako zázemí pro 

tyto vyučující. 

Doc. Wiegerová vznesla dotaz jménem studentů, kteří ji oslovili, zda nemůže být ve 

Studentském klubu FHS bufet. 

Oba dotazy se staly podnětem k diskusi o naplněnosti kapacity budovy U18. Z diskuse 

vyplynulo, že v některých parametrech je kapacita budovy U18 přeplněna a v počtu studentů je 

na hraně přeplněnosti. Tajemník FHS byl požádán, aby v rámci dislokační komise sdělil, že 

není možné do U18 přesouvat další referáty UTB. Naopak, začíná být nedostatek pracoven pro 

AP, blok B je přeplněný. Doc. Wiegerová požádala o důkladný audit a řešení sezení AP pro 

ÚŠP. 

Předsedkyně informovala, že obdržela na plánovaný termín dalšího zasedání – 13. 11. 2019 již 

tři omluvenky z důvodů zahraničních služebních cest. Pokud obdrží ještě další omluvenku, 

nebude senát na toto datum svolán pro neusnášeníschopnost a jako náhradní termín byla určena 

středa 27. 11. 2019. Členové i stálí účastníci budou o této situaci ihned informováni. 
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K hlasování přítomno 7 členů AS FHS. 

Návrh usnesení AS FHS č. 157/03 

AS FHS schválil termín příštího řádného zasedání AS FHS na 13. 11. 2019 v 13:00 hodin 

a předběžný program příštího zasedání: 

1. Kontrola zápisu z řádného zasedání č. 9/2019 (157). 

2. Stav plnění usnesení AS FHS. 

3. Projednání programu zasedání. 

4. Informace od vedení fakulty (informace děkana, tajemníka a proděkanů). 

5. Projednání dokumentu Průběžná zpráva o hospodaření FHS za období leden – srpen 

2019. 

6. Projednání směrnic k veřejně vyhlášenému přijímacímu řízení pro AR 2020/2021. 

7. Projednání směrnice Rada studijních programů. 

8. Zprávy z AS UTB. 

9. Různé. 

 

Hlasování 

Pro: 7 

Proti: 0 

Zdržel se: 0 

 

Usnesení AS FHS č. 157/03 

AS FHS schválil termín příštího řádného zasedání AS FHS na 13. 11. 2019 v 13:00 hodin 

a předběžný program příštího zasedání: 

1. Kontrola zápisu z řádného zasedání č. 9/2019 (157). 

2. Stav plnění usnesení AS FHS. 

3. Projednání programu zasedání. 

4. Informace od vedení fakulty (informace děkana, tajemníka a proděkanů). 

5. Projednání dokumentu Průběžná zpráva o hospodaření FHS za období leden – srpen 

2019. 

6. Projednání směrnic k veřejně vyhlášenému přijímacímu řízení pro AR 2020/2021. 

7. Projednání směrnice Rada studijních programů. 

8. Zprávy z AS UTB. 

9. Různé. 

 

Příští řádné zasedání AS FHS proběhne ve středu dne 13. 11. 2019 v 13:00  

v místnosti U18/606. 

 

 

 

Konec zasedání: 15:00 

 

Ve Zlíně dne 16. 10. 2019 
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Zapsala: Bc. Ivana Garguláková 

 

PhDr. Helena Skarupská, Ph.D. 

předsedkyně AS FHS UTB ve Zlíně 


